
 
  

Referat fra Skolebestyrelsesmøde   

Den 12. november 2024 fra kl. 17.30–20.00  

Susåskolen afd. Glumsø  

Tilstede:  Stine, Søren, Bendt, Camilla, Dorte, Stefan, Rikke, Sisse, Palle, Lisbeth, Mads, Mette, 

Maria F., Vera 

Fravær: Stefan kommer senere, Maria S, Zander, Nikolaj 

Gæst: Susanne (Indskolingsleder afd. Holsted)  

  
Punkter: (I) = Information, (B) = Behandling, (D) = Drøftelse  

201 - 17.30-17.35  

Dagsorden   

  

•    

202 - 17.35-17.55  

Nyt fra formand, ledelsen, 
bestyrelsesmedlemmer, 
medarbejder- og 
elevrepræsentanter,   
(I)  

  

•  

•  

•  

Velkommen til Mads Høj Jørgensen (tidligere suppleant) 
indtræder i bestyrelsen i stedet for Rikke Milan.    

Tilbagemelding fra d. 24. oktober, hvor der var dialogmøde 
mellem bestyrelsesformandskaber og BUU.   

Skoleindskrivning godt i gang.    

 

Referat: 

Dialogmøde med BUU: Fokus på overgange fra børnehave til 

skole. Oplæg fra Ønskeøen og herefter dilemmadrøftelser i 

grupper.  

Skoleindskrivning: Det er ser ud til at antallet af klasser bliver de 

samme i kommende skoleår, som i år. Men vi kan fortsat ikke sige 

noget endeligt, da det skal politisk besluttes.  

Dannelse: Folder udleveres til skole/hjemsamtaler. Der kommer en 

julegave med dannelseslogo, til alle elever. 

Udskolingen på både Glumsø og Holsted, arbejder med 

projektopgave.  

 

 

203 – 17.55-18.15 

Tilbagemelding på ny 
klassedannelse på 
børnehaveklassen   
(I)  

  

•  
•  

Susanne Petersen deltager som gæst i punktet.  
Susanne giver en status på klassedannelser i børnehaveklassen 

efter udskudt klassedannelse – samt kort billede af det videre 

forløb frem mod kommende år.   

 

Referat: 

 
  



Susanne orienterer om de første erfaringer med udskudt 

klassedannelse i børnehaveklassen. Formålet er at skabe 

genkendelighed, åbenhed og strukturerer for læring. 

Der er udarbejdet en drejebog med inddragelse af personalet, så 

der er fælles afsæt og forståelse af processen i den udskudte 

klassedannelse – tydelig rammesætning. 

204 – 18.15-18.35 Opsamling 
fra  

forældremøderne  

(I/D)  

  

•  Tilbagemelding fra forældremøderne – var der særlige oplevelser 

eller emner som skal tage med i bestyrelsen videre arbejde?   

 

Referat: 

Drøftelse af de forældrevalgtes oplæg. Der bruges lidt ekstra tid i 

børnehaveklasserne og på 1. årgang – særligt fokus på at få støttet op 

om det gode klassefællesskab. Punktet tages op på et senere møde for 

evt. tilretning af SKB-oplæg. 

Der er en god balance mellem ledelses- og SKB-oplæg. 

 

   Pause  

205 – 18.40-19.10 Tanker 
om skoledagens længde 
og timefordeling  
(D)  

  

•  

•  

  

Præsentation af de første tanker om skoledagens længde og 

timefordeling jf. regeringen kvalitetsprogram for folkeskolerne. 

Dette punkt er endnu ikke til beslutning, så det er for at høre 

bestyrelsens holdning inden det drøftes videre på skolen.  

 

Referat: 

Præsentation af de første tanker om skoledagens længde samt 

timefordeling i skoleåret 2025/2026. 

Opmærksomhed på buskørsel i Glumsø og Herlufmagle alt efter 

den politiske beslutning om skoledagens længde. 

 

206 – 19.10 -19.30 
Skoleudviklingssamtale 3.  
januar (D)  

  

•  

•  

Kort præsentation af de nye skoleudviklingssamtaler og rammen i  

Næstved Kommune. Mødet afholdes den 3/1-25 9.30-14.30 Det 

er muligt, at en repræsentant fra bestyrelsen deltager i mødet 

eller elementer af mødet.   

 •  Er der særlige områder, indsatser eller andet skolebestyrelsen 

gerne vil have vi fremhæver i samtalen?       

 

Referat: 

Præsentation af de elementer, som Susåskolen påtænker at 

fremlægge til skoleudviklingssamtalen. Udgangspunktet er 

skoleaftalens fire mål: Læring for alle, trivsel og dannelse for alle, 

overgange til og fra skolen samt innovation, entreprenørskab og 

makerspace.  

Forældrevalgte i bestyrelsen er velkomne til at deltage. Lisbeth, 

næstformand, deltager. 

 

207 – 19.30 -19.40  

Temadrøftelse - emne  

(D)  

•  Mulighed for temadrøftelse på december-mødet – er det er 
særligt emne der ønskes?  
   

Referat: 

Præsentation af mulige temaer: Kommunikation, tilsynspligten, 

forældreinddagelse, forskelle og ligheder mellem de tre afdelinger, 

når krisen rammer – styring og kommunikation, lektiepolitik.  



På decembermødet drøftes temaet ”når krisen kommer – styring 

og kommunikation”. 

    

   

208 – 19.35 -19.45  

Evt.   

  

• Kort udkast til ½ årsberetning præsenteres.   

• Topmøde på børne og unge området i Næstved kommune 
afholdes den 13. maj 2025 – invitation og program kommer 
senere  

 

Referat: 

Præsentation af udkast til første halvårsklumme. 

Alle i skolebestyrelsen er velkomne til det lokale børne- og 

ungetopmøde. Endelig invitation følger. 

 

209 – 19.45 - 20.00  

Godkendelse af referat  

(B)  

  

  

 Referatet er godkendt. 

Punkter til kommende møder   16. december 2024 - Herlufmagle  

• Julefrokost   

• SFO – Hvad er fokus i SFO’en, hvordan sikres god SFO for alle 
vores elever – hvad er fokus for SFO i Herlufmagle med 
specialundervisnings elever? (Camilla)   

• Dilemma – tema afklares på novembermødet. Evt. tanker om 
profiler.  

• Evt. drøftelse af nye planlægningstal for 25/26  

• Emner til årsberetning ½års skriv  

• Forældremødeoplæg – fornyelse af PowerPoint  

• …  

  

  

  


